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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:   31 de gener de 2012 
Horari:  18 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Jaume Alzamora Riera,  batle 
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Maria del Mar López Martí,  regidora 
Guillem Caldentey Crego,  regidor 
Maria Francesca Servera Pascual, regidora 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Bartomeu Gili Nadal,   regidor 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Magdalena Llull Ferrer  regidora 
Miguel Servera Morey,  regidor 
Jaime Ginard Muñoz,   regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
No hi assisteix: 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions de 25 d’octubre i 29 de novembre de 2011. 
2. Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Junta de Govern Local de 22 de desembre de 2011, referent a 
l’Addenda al conveni de col·laboració signat entre el Consell de Mallorca i l’Ajuntament d’Artà en data 
30 de juliol de 1984 en matèria de prevenció, extinció d’incendis i salvament. 
3. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern Municipal per garantir el dret a 
l’avortament pel Sistema Públic de Salut. 
4. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern Municipal referent a reemetre les 
sèries i les pel·lícules estrangeres en català a IB3. 
5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern en relació a la taxa pel tractament 
de residus urbans a Mallorca prevista per a l’any 2013. 
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern Municipal referent a instar el 
batle d’Artà a remetre una carta a la consellera executiva de Medi Ambient del Consell de Mallorca, en 
relació amb la finalització de la pròrroga del Conveni d’encomanda de gestió de recollida selectiva de 
les fraccions paper-cartró, vidre i envasos lleugers. 
7. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el Grup Socialista referent als serveis de l’Hospital 
de Manacor. 
8. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit 1/2012. 
9. Aprovació, si s’escau, de l’expedient extrajudicial de crèdit. 
10. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de novembre i desembre de 2011 i 
de 9 de gener de 2012. 
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11. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
Abans d’iniciar els punts de l’ordre del dia, el batle diu que el passat 17 de desembre va morir Rafael 
Piris Esteva, esportista reconegut no només a Artà. 
 
A continuació, la regidora d’Esports i Desenvolupament Rural, la Sra. López, diu les paraules següents, 
que, copiades literalment, diuen: 
 
<<En nom de tot el consistori, volem fer en aquest Ple municipal un reconeixement a Rafel Piris Esteva, 
que ha estat un dels esportistes més destacats del poble d’Artà i és també considerat un dels millors 
porters mallorquins de tota la història. 
 
En Rafel Piris va néixer a Artà el 18 de desembre de 1932 i va iniciar la seva carrera esportiva jugant a 
futbol amb el club d’Artà, on al principi jugava de davanter centre, però, en poc temps, va començar a 
jugar i a destacar com a porter. Quan va finalitzar l’etapa de juvenil, va fitxar per l’Atlètic Baleares, en 
l’intent del club de retornar a la segona divisió. Tot i que l’equip no va pujar, les bones actuacions d’en 
Rafel li permeteren fitxar pel Granada. 
 
Va ser jugador del Granada del 1953 al 1961, si bé en la temporada 54-55 va ser cedit a l’Atlétic Ceuta, 
ja que fou el seu destí per complir el servei militar. En Rafel va arribar a disputar quatre temporades a 
primera divisió i es va consolidar com a porter titular durant les dues darreres campanyes al Granada, 
amb el qual, en total, va arribar a disputar 53 partits, i va ser un jugador clau en els dos majors èxits de 
l’equip andalús, que foren l’ascens a primera divisió i la gran final de la copa del generalíssim. 
 
L’estiu del 61, després del descens del Granada, va fitxar per l’Espanyol. En aquest club, hi va jugar 
durant cinc temporades i quatre d’aquestes a primera divisió.  
Amb el conjunt català va tenir una de les seves actuacions més destacades durant la temporada 62-63. 
L’Espanyol i el Mallorca s’enfrontaven en una eliminatòria en què es decidia  quin equip estaria a 
primera divisió la propera temporada, el Mallorca com a defensor de la categoria i l’Espanyol com a 
aspirant a l’ascens. Al partit disputat a Sarrià, els locals es van imposar 2-1. I en el partit de tornada, van 
ser els mallorquins qui es van imposar per 2-1. De tal manera que es va haver de recórrer al desempat. 
 
En aquell encontre, que es va disputar al Santiago Bernabéu el 23 de maig de 1963, Piris va ser el porter 
titular de l’Espanyol i es convertí en el principal artífex del triomf del seu equip per la mínima. La 
magnífica actuació del porter artanenc Rafel Piris va permetre aconseguir l’ascens de l’Espanyol a 
primera divisió. 
 
Entre els anys 1966 i 1968 va fitxar pel Mallorca, que jugava a segona divisió, amb l’objectiu de 
retornar l’equip a la màxima categoria, però això no va ser possible. Finalment, en Rafel va acabar la 
seva carrera com a porter al Manacor i un dels seus companys d’aquell Manacor de tercera divisió 
nacional de finals dels anys seixanta ens definia en Rafel com una persona senzilla, un bon amic i com 
el pare de tots, ja que els aportava l’experiència que ell tenia com a jugador de primera divisió. 
 
Avui, a l’Ajuntament d’Artà, no volem deixar passar l’oportunitat d’homenatjar aquest magnífic 
esportista artanenc i per això volem remarcar l’esforç, constància i dedicació que caracteritzaven en 
Rafel Piris, valors que el van consolidar com un dels millors porters mallorquins de tota la història i un 
gran ambaixador del poble d’Artà arreu de la península.>> 
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Seguidament, el batle dóna les gràcies a la família per assistir al plenari. 
 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions de 25 d’octubre i 29 de novembre de 2011 
 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de 
règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el batle demana als 
membres de la corporació si algú té alguna observació a fer sobre les actes de les sessions dels dies 25 
d’octubre i  29 de novembre de 2011, de les quals s’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a 
cada regidor per al seu coneixement, rectificació d’errades o possible formulació d’al·legacions, si n’és 
el cas. 
 
Com que no hi ha cap intervenció, els reunits acorden, per assentiment unànime, essent tretze el nombre 
legal de membres del consistori i dotze els assistents, aprovar les actes de les sessions de 25 d’octubre i 
29 de novembre de 2011. 
 
 
2. Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Junta de Govern Local de 22 de desembre de 2011, 
referent a l’Addenda al conveni de col·laboració signat entre el Consell de Mallorca i 
l’Ajuntament d’Artà en data 30 de juliol de 1984 en matèria de prevenció, extinció d’incendis i 
salvament 
 
El batle explica l’acord de la Junta de Govern Local de 22 de desembre de 2011, referent a l’Addenda al 
conveni de col·laboració signat entre el Consell de Mallorca i l’Ajuntament d’Artà en data 30 de juliol 
de 1984, que, copiat literalment, diu: 
 
<<23. Addenda al conveni de col·laboració signat entre el Consell de Mallorca i l’Ajuntament 
d’Artà en data 30 de juliol de 1984 en matèria de prevenció, extinció d’incendis i salvament 
�
Vista l’addenda al conveni de col·laboració signat entre el Consell de Mallorca i l’Ajuntament d’Artà en 
data 30 de juliol de 1984 en matèria de prevenció, extinció d’incendis i salvament, que transcrita 
literalment, diu: 
 
“[...] 
 
Antecedents 
 
1. El Ple del Consell de Mallorca, en reunió de 7 de maig de 1984, adoptà per unanimitat la creació del 
Servei de Prevenció i d’Extinció d’Incendis i Salvament (SERPREISAL).  
 
2. Com a conseqüència de la creació del SERPREISAL, en data 30 de juliol de 1984 es va signar un 
conveni entre les dues institucions amb l’objecte de regular la prestació per part del Consell de Mallorca 
del servei de prevenció, extinció d’incendis i salvament dins el terme municipal de l’Ajuntament d’Artà. 
 
3. En data 15 de desembre de 2011, el Ple del Consell de Mallorca va acordar: 
 
a) Modificar l’acord de Ple de 7 de maig de 1984 pel qual es va crear el Servei de Prevenció i 
d’Extinció d’Incendis i Salvament (SERPREISAL), eliminant la necessitat que, per disposar del servei, 
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els ajuntaments de l’illa de Mallorca han d’aportar l’1% del seu pressupost.  
 
b) Modificar la clàusula quarta de tots els convenis vigents per a la gestió del SEPREISAL amb 
l’objecte de determinar que el Consell de Mallorca prestarà el servei de forma gratuïta.  
 
Vists tots aquests antecedents i vist que l’Ajuntament d’Artà ha prestat el seu consentiment per a la 
modificació del conveni de col·laboració de referència, les parts 
 
ACORDEN 
 
Modificar el paràgraf primer de la clàusula quarta del conveni de col·laboració signat entre les parts en 
data 30 de juliol de 1984, per a la prestació del servei de prevenció, extinció d’incendis i salvament dins 
el terme municipal de l’ajuntament d’Artà. Aquesta clàusula quedarà redactada de la forma que a 
continuació es detalla: 
 
‘L’ajuntament col·laborarà en la formació i en la recollida de dades necessàries per al servei, en ordre a 
la realització prèvia de programació i de planificació del servei.’” 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar l’Addenda al conveni de col·laboració signat entre el Consell de Mallorca i l’Ajuntament 
d’Artà en data 30 de juliol de 1984 en matèria de prevenció, extinció d’incendis i salvament. 
 
2. Ratificar aquest acord a la sessió plenària de l’Ajuntament. 
 
3. Trametre aquest acord al Departament de Cooperació Local del Consell de Mallorca.>> 
 
El batle diu que s’elimina la clàusula quarta del conveni. 
 
La portaveu del PSOE, Sra. Servera, manifesta la seva conformitat. 
 
El regidor del PP, Sr. Servera, manifesta la seva conformitat. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local de 22 de desembre de 2011, referent l’Addenda al 
conveni de col·laboració signat entre el Consell de Mallorca i l’Ajuntament d’Artà en data 30 de juliol 
de 1984 en matèria de prevenció, extinció d’incendis i salvament. 
 
2. Trametre aquest acord al Departament de Cooperació Local del Consell de Mallorca. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern Municipal per garantir el 
dret a l’avortament pel sistema públic de salut 
 
El regidor de Medi Ambient, Cultura, Patrimoni i Participació Ciutadana, llegeix la moció, que, copiada 
literalment, diu: 
 
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
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1. La Llei orgànica 2/2010, de 3 de març ,de salut sexual i reproductiva i de la interrupció voluntària de 
l’embaràs, reconeix “que la decisió de tenir fills i en quin moment tenir-los constitueix un dels 
assumptes més íntims i personals que les persones afronten al llarg de les seves vides, que integra un 
àmbit essencial de l’autodeterminació individual. 
 
La present Llei reconeix el dret a la maternitat lliurement decidida, que implica, entre d’altres aspectes, 
que les dones puguin prendre la decisió inicial sobre el seu embaràs i que aquesta decisió, conscient i 
responsable, sigui respectada. 
 
Els poders públics estan obligats a no interferir en aquest tipus de decisions, però també han d’establir 
les condicions perquè s’adoptin de forma lliure i responsable, posant a l’abast de les que ho necessitin 
serveis d’atenció sanitària, assessorament o informació.” 
 
2. El Partit Popular, a través del Servei de Salut de les Illes Balears —i després de no renovar el concert 
amb les clíniques privades autoritzades— ha remès una circular interna a les gerències dels centres de 
salut públics, indicant que: 
 
a) derivin les dones que vulguin avortar a les clíniques privades autoritzades. El cost d’aquesta 
intervenció ha de ser abonat directament per les dones. L’administració reintegrarà l’import de la factura 
de la intervenció una vegada presentada al Departament de Prestació del Servei de Salut. 
 
b) les dones que no puguin pagar la intervenció per manca de recursos econòmics demanin ajuda als 
Serveis Socials del seu Ajuntament. 
 
3. Aquesta decisió política és una clara interferència i vulnera: 
 
a) El dret de les dones a avortar, posant tots els obstacles possibles en l’acompliment de la Llei. 
 
b) L’accés, en igualtat de condicions, a les dones amb menys recursos econòmics, en derivar-les als 
Serveis Socials dels seus ajuntaments, quan aquesta qüestió no és social sinó sanitària i, a més, no és 
una competència municipal, sinó autonòmica. 
 
4. Per tant, aquesta nova directriu no té cap tipus de justificació econòmica ni jurídica, atès que es 
continuarà pagant els imports derivats d’aquesta prestació i que aquest servei s’estava prestant amb 
totes les garanties jurídiques i sanitàries. Per tant, no és poden excusar en la crisi econòmica ni en cap 
altra anomalia. 
 
És, sense cap dubte, una decisió fonamentada ideològicament, que va contra les dones, especialment de 
les que tenen menys recursos, i que implica l’incompliment d’una llei orgànica que garanteix el dret 
d’accés a aquesta prestació, en igualtat de condicions, en el servei públic de salut. 
 
Per tot això, els grups municipals CxI, IV i UIA proposam al Ple de l’Ajuntament d’Artà que aprovi els 
següents 
 
ACORDS: 
 
1. Instar el Govern de les Illes Balears a garantir el dret de les dones a avortar, en acompliment de la 
Llei orgànica 2/2010, pel sistema públic de salut i en les condicions preceptives d’acord amb la norma 
esmentada. 
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2. Instar el Govern de les Illes Balears a mantenir el concert amb les clíniques privades autoritzades que 
donen garanties sanitàries i jurídiques.>> 
 
La portaveu del PSOE, Sra. Servera, manifesta la seva conformitat. 
 
El regidor del PP, Sr. Servera, també diu que està d’acord amb la moció. A més, llegeix la intervenció 
següent, que, copiada literalment, diu: 
 
<<El Govern de les Illes Balears garanteix la gratuïtat dels avortaments. Els hospitals de la xarxa 
pública balear atendran les urgències i els avortaments terapèutics, així com les interrupcions 
voluntàries de l’embaràs per prescripció mèdica. Només es derivaran les pacients a centres privats quan 
el servei públic de salut no pugui assumir la intervenció per causes puntuals, en aquests casos, les 
pacients cobraran íntegrament el pagament de la intervenció. 
 
Es trenca així amb la dinàmica de derivar de forma automàtica les interrupcions d’embaràs a quiròfans 
privats a causa d’un concert signat per l’anterior Govern del Pacte i que va costar a les arques públiques 
1.500.000 (un milió i mig) euros, des que entrés en vigor la llei d’avortament al juliol de 2010. Així, 
l’actual Govern de les Illes Balears estalviarà un milió (1.000.0000) d’euros anuals, assumint, i 
remarquem, el dret de les dones a interrompre el seu embaràs. 
 
Per tant, el Servei de Salut garanteix el compliment de la llei i només derivarà a centres privats els 
avortaments que no es puguin realitzar a la xarxa pública, i garanteix el reemborsament de la prestació a 
les pacients. Actualment, el Govern està estudiant com solucionar possibles casos en què dones amb 
pocs recursos no puguin avançar el cost d’aquesta intervenció. 
 
En els 11 primers mesos de 2011 les tres clíniques privades acreditades van realitzar 2.350 (dos mil 
tres-cents cinquanta) avortaments, amb un cost per a l’administració de 910.000 (nou cents deu mil) 
euros, que ara s’estalviaran en passar aquestes intervencions a la xarxa pública. 
 
Així mateix, des del Govern de les Illes Balears s’incidirà a fomentar l’educació sexual per tal d’evitar 
embarassos no desitjats i que les Balears se situïn com la quarta comunitat amb la taxa d’avortament 
més elevada.” 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Instar el Govern de les Illes Balears a garantir el dret de les dones a avortar, en acompliment de la 
Llei orgànica 2/2010, pel sistema públic de salut i en les condicions preceptives d’acord amb la norma 
esmentada. 
 
2. Instar el Govern de les Illes Balears a mantenir el concert amb les clíniques privades autoritzades que 
donen garanties sanitàries i jurídiques. 
 
 
4. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern Municipal referent a 
reemetre les sèries i les pel·lícules estrangeres en català a IB3 
 
El batle fa un resum de la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Des de fa setmanes la televisió autonòmica de les Illes Balears ha deixat d’emetre les sèries i 
pel·lícules estrangeres en català. El subdirector de la cadena, el Sr. Jacobo Palazón, ha justificat aquest 
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canvi declarant que emetre-les en la llengua pròpia de Mallorca feia que aquestes s’estrenessin més tard 
i amb més cost, quan en realitat els doblatges eren sense cost gràcies a l’acord amb la Corporació 
Catalana de Ràdio i Televisió. 
 
Aquesta mesura va contra la Llei d’IB3 i la Llei de normalització lingüística, ja que totes dues lleis 
estableixen que la llengua vehicular de qualsevol mitjà de comunicació públic de les Illes Balears ha de 
ser el català. 
 
A més, després del tancament de la Televisió de Mallorca, l’única televisió en què els ciutadans de les 
illes podem veure sèries i pel·lícules estrangeres en català és IB3, ja que el senyal d’altres televisions 
autonòmiques que emeten en la nostra llengua es tapa quan se n’emeten. 
 
El sector privat ja proveeix oferta suficient de sèries i pel·lícules en castellà, i el paper d’IB3, segons la 
llei que la regeix, no és el de competir-hi, sinó de complementar-ho amb programació de qualitat en la 
nostra llengua. 
 
Per tot això, l’Equip de Govern proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que aprovi els següents 
 
ACORD 
 
1. Demanar al Govern balear i al seu conseller de Presidència, Sr. Antonio Gómez, com a director 
general d’IB3, que la cadena autonòmica de les Illes Balears torni a emetre les sèries i pel·lícules 
estrangeres en català, a més d’altres opcions. 
 
2. Trametre l’acord al conseller de Presidència i al director general d’IB3.>> 
 
La portaveu del PSOE, Sra. Servera, diu que és membre del Consell d’Administració d’IB3 i que va 
votar en contra quan es va tractar aquest tema; no obstant això, diu que s’abstendrà de votar davant de la 
possibilitat d’ésser incompatible. 
 
El regidor del PSOE, Sr. Galán, mostra la seva conformitat. 
  
El regidor del PP, Sr. Servera, també diu que votaran a favor de la moció. 
 
El reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Demanar al Govern balear i al seu conseller de Presidència, Sr. Antonio Gómez, com a director 
general d’IB3, que la cadena autonòmica de les Illes Balears torni a emetre les sèries i pel·lícules 
estrangeres en català, a més d’altres opcions. 
 
2. Trametre l’acord al conseller de Presidència i al director general d’IB3. 
 
 
5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern en relació a la taxa pel 
tractament de residus urbans a Mallorca prevista per a l’any 2013 
 
El portaveu d’I-Verds, Sr. Caldentey, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<1. Atès que, durant les darreres setmanes, hem tingut coneixement de la intenció del Consell de 
Mallorca d’emetre directament als ciutadans el rebut de tractament de residus a partir de dia 1 de gener 
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de 2013. I atès que, tot i que encara s’estan definint els criteris, sembla que la tarifa que es preveu 
aplicar serà una tarifa “plana”, és a dir, que no tindrà en compte la producció de residus de cada 
municipi. 
 
2. Atès que, d’acord amb la Directiva 2008/98/CE del Parlament Europeu i del Consell, de 19 de 
novembre de 2008, sobre els residus, un dels principis rectors és el que es podria resumir en un “qui 
contamina, paga”; i que entenem que aquest principi s’ha d’aplicar a l’hora de retribuir les despeses de 
tractament, perquè es distribueixin d’una manera més justa i equitativa a cada municipi en funció dels 
residus generats. 
 
3. Atès un altre principi establert per la mateixa norma europea, a saber, el de la jerarquia de residus, 
que ha de servir d’ordre de prioritats en la legislació i la política sobre la prevenció i la gestió dels 
residus: 
 
a) Prevenció 
b) Preparació per a la reutilització 
c) Reciclatge 
d) Altre tipus de valorització, per exemple, valorització energètica  
e) Eliminació 
 
4. Atès que entenem que la política de gestió de residus, i també l’econòmica, ha de respectar la 
jerarquia de residus.  
 
5. Atès que és voluntat d’aquesta corporació que, en coherència amb l’exposat anteriorment, la taxa de 
tractament de residus es faci en funció de la quantitat de residus de rebuig generats per cada municipi, 
de manera que es compleixin els principis de les directrius europees i es pugui seguir incentivant la 
ciutadania perquè dugui a terme mesures de reducció, reutilització i reciclatge de residus. 
 
Per tot això, els grups municipals CxI, IV i UIA proposam al Ple de l’Ajuntament d’Artà que aprovi el 
següent 
 
ACORD 
 
Instar el batle de l’Ajuntament d’Artà a remetre una carta a la consellera executiva de Medi Ambient del 
Consell de Mallorca, en relació amb la taxa pel tractament de residus urbans de Mallorca prevista per a 
l’any 2013.>> 
 
La portaveu del PSOE, Sra. Servera, diu que hi votaran a favor. A més, diu que, quan es va tractar 
aquest punt a la Comissió Informativa General, va informar que aquesta carta es va fer per una sèrie de 
tècnics d’ajuntaments de la part forana. 
 
El regidor del PP, Sr. Servera, diu que el seu grup està a favor de la moció. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat, instar el batle de l’Ajuntament d’Artà a remetre una carta a la 
consellera executiva de Medi Ambient del Consell de Mallorca, en relació amb la taxa pel tractament de 
residus urbans de Mallorca prevista per a l’any 2013. 
 
 
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern Municipal referent a instar 
el batle d’Artà a remetre una carta a la consellera executiva de Medi Ambient del Consell de 
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Mallorca, en relació amb la finalització de la pròrroga del Conveni d’encomanda de gestió de 
recollida selectiva de les fraccions paper-cartró, vidre i envasos lleugers 
 
El portaveu d’I-Verds, Sr. Caldentey, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<1. Atès que dia 15 de novembre de 2001 es va signar el Conveni d’encomanda de gestió entre el 
Consell de Mallorca i el nostre Ajuntament, per un període de 10 anys, per tal que el Consell de 
Mallorca dugués a terme la gestió de la recollida selectiva de les fraccions de paper-cartró, vidre i 
envasos lleugers i que aquesta recollida es realitza en iglús situats a la via pública. 
 
Vist que l’Ajuntament d’Artà realitza la recollida selectiva porta a porta (fracció envasos lleugers) a 
domicilis particulars en el nucli urbà d’Artà i la recollida selectiva porta a porta (fraccions paper, vidre i 
envasos lleugers) en el nucli de la Colònia de Sant Pere i a tots els generadors singulars no qualificats 
(comerços, bars i restaurants), entregant fins ara les fraccions selectives corresponents (paper-cartó, 
vidre i envasos) a l’empresa adjudicatària del Consell de Mallorca. 
 
2. Atès que el passat 22 de setembre aquest Ple va acordar —a instància del mateix Consell de 
Mallorca— una nova pròrroga d’aquest Conveni, que finalitza el proper 10 de juny. 
 
3. Atès que l’Ajuntament d’Artà necessita saber quines seran les prestacions que realitzarà el Consell de 
Mallorca a partir d’aquesta data i resoldre els dubtes que té en aquests moments (a saber, entre d’altres, 
si es farà una altra encomanda de gestió, si seguirà negociant el conveni amb els sistemes integrats de 
gestió Ecoembes i Ecovidrio, si l’Ajuntament rebrà la bonificació econòmica corresponent per les 
fraccions selectives, i si ho rebrà del Consell de Mallorca o directament dels sistemes integrats de 
gestió, saber quina quantitat econòmica es rebrà per cada kg de fracció selectiva, etc.). Atès que tota 
aquesta informació és necessària per poder fer l’estudi econòmic corresponent i iniciar el procediment 
administratiu de contractació corresponent per part de l’Ajuntament, si fos el cas. 
 
Per tot això, els grups municipals CxI, IV i UIA proposam al Ple de l’Ajuntament d’Artà que aprovi el 
següent 
 
ACORD 
 
Instar el batle de l’Ajuntament d’Artà a remetre una carta a la consellera executiva de Medi Ambient del 
Consell de Mallorca, en relació amb la finalització de la pròrroga del conveni d’encomanda de gestió de 
recollida selectiva de les fraccions paper-cartró, vidre i envasos lleugers.>> 
 
La portaveu del PSOE, Sra. Servera, manifesta la seva conformitat. 
 
El regidor del PP, Sr. Servera, manifesta la seva conformitat. 
 
Els reunits, acorden per unanimitat, instar el batle de l’Ajuntament d’Artà a remetre una carta a la 
consellera executiva de Medi Ambient del Consell de Mallorca, en relació amb la finalització de la 
pròrroga del conveni d’encomanda de gestió de recollida selectiva de les fraccions paper-cartró, vidre i 
envasos lleugers. 
 
 
7. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el Grup Socialista referent als serveis de 
l’Hospital de Manacor 
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La portaveu del PSOE, Sra. Servera, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<L’Hospital de Manacor començà la seva activitat l’any 1999.  
 
Dóna assistència sanitària a les poblacions dels municipis d’Artà, Capdepera, Son Servera, Sant 
Llorenç, Vilafranca, Manacor, Campos, Felanitx, Ariany, Petra, Porreres, Sant Joan, Montuïri, Ses 
Salines i Santanyí. Els darrers anys aquesta població ha augmentat de manera important. 
 
L’activitat assistencial ha augmentat molt. L’hospital ha donat, fins fa molt poc, resposta amb molt bon 
nivell de qualitat a la majoria d’especialitats mèdiques i quirúrgiques, tant en l’activitat ordinària com 
en l’activitat urgent. Aquest bon nivell li ha permès, fins i tot, gaudir de premis a nivell nacional com el 
“Best in class”, que va rebre l’any 2010, o el “Top 20” dins la seva categoria, que han rebut diverses 
especialitats en diferents ocasions. 
 
Molts d’artanencs i artanenques se n’han beneficiat i han recuperat la seva salut gràcies als 
professionals que treballen en aquest hospital. 
 
L’any 2010 es va plantejar una obra d’ampliació i reforma de l’Hospital de Manacor com a 
absolutament necessària i prioritària, d’acord amb el Patronat de l’Hospital, l’Ibsalut i la Conselleria de 
Salut i Consum, obra que ha estat paralitzada per l’actual Govern de la comunitat autònoma, és a dir, 
que no l’ha inclòs entre les seves prioritats. 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Atès que, a més de renunciar a aquesta ampliació, s’han eliminat les guàrdies localitzades de les 
especialitats quirúrgiques, la qual cosa fa que tota la patologia urgent s’hagi de traslladar a Palma per 
ser resolta a l’Hospital de Son Espases o a l’Hospital de Son Llàtzer, hospitals que, per altre costat, 
donen senyes importants de saturació. Atès que això provoca, en el millor dels casos, un retard en 
l’atenció d’aquesta patologia i, en el pitjor dels casos, pot posar en perill la salut de la persona que ho 
pateix. Atès que això provoca un desconfort del malalt i dels seus familiars, i un evitable increment de 
les llistes d’espera, que estan arribant a dades mai vistes a la nostra comunitat autònoma. 
 
Atès que s’han suprimit serveis com ara la ressonància magnètica, concertada a Manacor des de fa 
bastants anys, cosa que fa que totes aquestes proves s’hagin de fer a Palma, la qual cosa provoca un 
important retard, genera llistes d’espera en els serveis ja saturats de ciutat, i condiciona molèsties als 
pacients. Atès que això es torna especialment greu quan la patologia a estudiar pot ser una malaltia que 
precisi actuacions en curt espai de temps. 
 
Atès que, no satisfets amb aquestes mesures, en el document “Proyecto Ib Salut 2020, promoción de la 
salud”, elaborat en el mateix servei de salut, es parla directament de suprimir serveis com oftalmologia 
o urologia en els hospitals de Manacor i Inca. 
 
Per tot això, 
 
L’Ajuntament d’Artà sol·licita a la Conselleria de Salut, Família i Benestar Social: 
 
1. Reconsiderar la decisió i no eliminar cap guàrdia ni de presència física ni localitzada a l’Hospital de 
Manacor. 
 
2. Mantenir els serveis que tan bon resultats han obtingut al llarg de tots aquests anys. 
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3. Trametre aquesta moció a la consellera de Salut, Família i Benestar Social.>> 
 
La portaveu del PSOE, Sra. Servera, diu que vol presentar una esmena a la seva moció i afegir 2 punts a 
la part expositiva de la moció i un quart punt a la part dispositiva, arran d’un comunicat que ha rebut del 
col·lectiu de metges que formen part del Servei d’Urgències de l’Hopital de Manacor, en el qual volen 
informar la població de la situació en què es veuran involucrats a partir de demà, 1 de febrer de 2012. 
Segons el comunicat, diuen que no han estat informats per l’Ibsalut i que la informació els ha arribat per 
premsa, però sembla ser que la cobertura de guàrdia diària a l’Hospital de Manacor es reduirà en 5 
metges, de forma que, al vespre, quedaran sense radiòleg, eliminaran el psiquiatra de guàrdia, un 
anestesista, un ginecòleg i un metge d’urgències generals, és a dir, que quedaran 2 metges d’urgències 
generals per a una població de 135.000 usuaris.  
 
Els punts 4 i 5 que s’haurien d’afegir a la part expositiva serien els següents: 
 
<<4. Atès que avui ha arribat a les nostres mans una carta de dimissió del Sr. Santiago Martínez, cap del 
SU i UCE de l’Hospital de Manacor, on manifesta que no pot participar, per coherència professional, en 
aquest model de gestió ni responsabilitzar-se en aquestes condicions d’una correcta atenció urgent 
hospitalària. 
 
5. Atès que ens ha arribat una carta de suport a la decisió presa pel Sr. Santiago Martínez de tots els 
membres del SU i UCE de l’Hospital de Manacor, entre els quals hi figuren metges artanencs.>> 
 
I el punt que vol afegir a la part dispositiva és el següent: 
 
“4. Instar l’Ajuntament d’Artà a difondre, a la seva pàgina web i altres mitjans que consideri oportuns, 
la carta redactada pels Serveis d’Urgències de l’Hospital de Manacor.>> 
 
El batle diu que ha xerrat amb una metgessa de l’Hospital de Manacor i que li ha traslladat el contingut 
de la carta. Diu que vol manifestar la seva preocupació per la retallada de serveis de l’Hospital de 
Manacor. 
 
El regidor del PP, Sr. Servera, diu que el seu partit donarà suport a la moció; no obstant això, fa la 
matisació següent: qui és el responsable d’aquesta situació? 
 
Seguidament, els reunits aproven, per unanimitat, l’esmena presentada pel PSOE a la seva moció. 
 
A continuació, els reunits aproven, per unanimitat, sol·licitar a la Conselleria de Salut, Família i 
Benestar Social: 
 
1. Reconsiderar la decisió i no eliminar cap guàrdia ni de presència física ni localitzada a l’hospital de 
Manacor. 
 
2. Mantenir els serveis que tan bon resultats han obtingut al llarg de tots aquests anys. 
 
3. Trametre aquesta moció a la Consellera de Salut, Família i Benestar Social. 
 
4. Instar l’Ajuntament d’Artà a difondre, a la seva pàgina web i altres mitjans que consideri oportuns, la 
carta redactada pels Serveis d’Urgències de l’Hospital de Manacor. 
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8. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit núm. 1/2012 
 
El batle explica que l’expedient de modificació de crèdit núm. 1/2012 del pressupost prorrogat de 
l’exercici de 2012 adopta la modalitat de crèdit extraordinari, finançat amb càrrec a la partida del 
Consorci d’Aigües d’Artà IBAEN, per finançar les despeses del reconeixement extrajudicial de crèdits 
pel que fa a les partides del capítol 6 i 9 que no s’han prorrogat.  
� 
L’expedient de modificació de crèdit núm. 1/2012 del pressupost en vigor adopta la modalitat de crèdit 
extraordinari finançat amb càrrec a la partida 1611 47901, Consorci d’Aigües d’Artà IBAEN, d’acord 
amb el detall següent: 
 
Pressupost de despeses 
 
Capítol Descripció Consignació inicial Consignació definitiva 
0111 91301 0,00 � 24.000, 00 � 
1511 64003 0,00 � 23.000, 00 �    
2111 63201 0,00 �                             700, 00 � 
2111 62312 0, 00 � 500, 00 � 
3212 62234 0, 00 � 12.400, 00 � 
3212 62236 0, 00 � 4.200, 00 � 
3353 62205 0, 00 � 1.400, 00 � 
3421 63312 0, 00 � 4.100, 00 � 
4591 61905 0, 00 � 14.500, 00 � 
4591 63500 0, 00 � 700, 00 � 
  TOTAL 85.500, 00 � 
 
Finançament 
 
Aquesta modificació es finança amb càrrec a la baixa del crèdit de la partida aportació Consorci 
d’Aigües d’Artà/IBAEN. 
 
Programa Econòmic Denominació Baixes en � 
1611 47901 Aportació al Consorci d’Aigües d’Artà 85.500, 00 � 
TOTAL   85,500, 00 � 
 
Justificació 
 
Atès l’article 37.2.a, b, c i d (segons el cas), del Reial decret 500/1990, pel qual es desenvolupa el 
capítol I del títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les hisendes locals. 
 
Atès que, a la partida aportació al Consorci d’Aigües d’Artà/IBAEN, a data d’avui, hi ha un romanent 
de crèdit disponible per finançar les despeses del reconeixement extrajudicial de crèdits pel que fa a les 
partides del capítol 6 i 9 que no s’han prorrogat per un import de 85.500 �, es proposa la modificació de 
crèdit per un import de 85.500 �. 
 
La portaveu del PSOE, Sra. Servera, diu que s’abstendran en la votació, ja que tenen molts dubtes. No 
varen entendre la urgència de com es va presentar a la Comissió Especial de Comptes; diu que els va 
donar la impressió que la regidora d’Hisenda, Sra. Maria, no estava assabentada de la inclusió d’aquest 
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punt en la comissió esmentada. 
 
El regidor del PP, Sr. Servera, diu que el seu partit té la mateixa opinió que els representants del PSOE i 
diu que, per això, s’abstendran en la votació. 
 
Els reunits acorden, per 7 vots a favor (UIA, I-Verds i CxI) i 5 abstencions (PSOE i PP):  
 
1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit núm. 1/2012 del pressupost prorrogat en 
vigor, que adopta la modalitat de crèdit extraordinari, d’acord amb el detall següent: 
 
Pressupost de despeses 
 
 
Capítol Descripció Consignació inicial Consignació definitiva 
0111 91301 0,00 � 24.000, 00 � 
1511 64003 0,00 � 23.000, 00 �    
2111 63201 0,00 �                             700, 00 � 
2111 62312 0, 00 � 500, 00 � 
3212 62234 0, 00 � 12.400, 00 � 
3212 62236 0, 00 � 4.200, 00 � 
3353 62205 0, 00 � 1.400, 00 � 
3421 63312 0, 00 � 4.100, 00 � 
4591 61905 0, 00 � 14.500, 00 � 
4591 63500 0, 00 � 700, 00 � 
  TOTAL 85.500, 00 � 
 
Finançament 
 
Aquesta modificació es finança amb càrrec a la baixa del crèdit de la partida aportació Consorci 
d’Aigües d’Artà/IBAEN 
 
Programa Econòmic Denominació Baixes en � 
1611 47901 Aportació al Consorci d’Aigües d’Artà 85.500, 00 � 
TOTAL   85,500, 00 � 
 
2. Publicar l’expedient de modificació de crèdit 1/2012 durant un termini de quinze dies hàbils, 
comptadors a partir de l’endemà de la data d’inserció d’aquest anunci en el BOIB, durant el qual les 
persones interessades el podran examinar i, si escau, podran presentar reclamacions davant la 
corporació. Transcorregut el termini anterior, i en el cas que no es presenti cap reclamació, s’ha de 
considerar definitivament aprovada la modificació de crèdit. En cas contrari, la corporació disposa d’un 
termini d’un mes per resoldre-les, comptador a partir de l’endemà de la finalització de l’exposició al 
públic.  
 
 
9. Aprovació, si s’escau, de l’expedient extrajudicial de crèdit 
 
Vist l’informe emès per la secretària interventora, en relació amb el procediment i la legislació aplicable 
per procedir al reconeixement extrajudicial dels crèdits que formen part de l’expedient i que s’apugen a 
la quantitat total d’1.324.129,82 �, referents a altres exercicis pressupostaris i comptabilitzats durant 



� ���

l’actual. 
 
Vist que en l’informe s’estableix que és possible fer el reconeixement esmentat. 
 
Vista la proposta realitzada per la Batlia, i vist l’informe de la Comissió Especial de Comptes de 25 de 
gener de 2012, de conformitat amb allò que estableix l’article 60.2 del Reial decret 500/1990, de 20 
d’abril, es proposa al Ple que adopti els acords següents: 
 
“1. Aprovar el reconeixement dels crèdits que formen part de l’expedient i que s’apugen a la quantitat 
total d’1.324.129,82 �, corresponents a exercicis anteriors i que es relacionen en l’annex I adjunt a 
l’expedient. 
 
2. Aplicar, amb càrrec al pressupost prorrogat de 2012, els crèdits corresponents que s’apugen al total 
d’1.324.129,82 �, amb càrrec a les diverses partides de les quals es varen realitzar les retencions 
corresponents.” 
 
La portaveu del PSOE, Sra. Servera, diu que s’abstendran en la votació pel mateix motiu que en el punt 
anterior de l’ordre del dia. 
 
El regidor del PP, Sr. Servera, també diu que s’abstendran en la votació pel mateix motiu que ha 
exposat la representant del PSOE. 
 
Els reunits acorden, per 7 vots a favor (UIA, I-Verds i CxI) i 5 abstencions (PSOE i PP): 
 
1. Aprovar el reconeixement dels crèdits que formen part de l’expedient i que s’apugen a la quantitat 
total d’1.324.129,82 �, corresponents a exercicis anteriors i que es relacionen en l’annex I adjunt a 
l’expedient. 
 
2. Aplicar, amb càrrec al pressupost prorrogat de 2012, els crèdits corresponents que s’apugen al total 
d’1.324.129,82 �, amb càrrec a les diverses partides de les quals es varen realitzar les retencions 
corresponents. 
 
10. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de novembre i desembre de 
2011 i de 9 de gener de 2012 
 
Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de novembre i desembre de 2011 i 
de 9 de gener de 2012. 
 
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
A continuació, el batle diu que s’ha de votar la inclusió d’un nou punt en l’ordre del dia i que s’ha de 
debatre, si n’és el cas. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat, ratificar la urgència d’aquest punt i incloure’l en l’ordre del dia del 
Ple. 
 
M1. Aprovació, si s’escau, de la moció que presenta l’Equip de Govern Municipal referent a les 
retallades de freqüència en el servei de bus-tren entre Artà i Manacor 
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La regidora de CxI, Sra. Llull, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<El conseller d’Agricultura, Medi Ambient i Territori del Govern de les Illes Balears, i el director 
general de Transports van presentar al mes de desembre un pla d’eficiència de transport interurbà a 
Mallorca que pretenien implantar a partir de gener de 2012. Des del passat 1 de gener ja són efectives 
les retallades en el servei de bus regular; a partir d’aquest moment, la realitat per al nostre municipi no 
pot ser pitjor. D’acord amb notícies de premsa i comunicacions de la mateixa Conselleria, el Pla 
esmentat determina la supressió del servei públic de transport del bus llançadora entre el poble d’Artà i 
l’estació de tren de Manacor. 
 
La supressió d’aquest servei, feta pel conseller actual de Mobilitat, és inadmissible i injustificable en 
termes de dret d’accessibilitat al transport públic i en termes de connectivitat d’una població de més de 
6.000 habitants. Els més perjudicats seran, com sempre, aquells que no es poden permetre tenir un cotxe 
i persones amb mobilitat reduïda, com ara persones majors. Significa un pas enrere en matèria de 
transport públic, dificulta l’ús del bus i del transport ferroviari i torna a discriminar els habitants d’Artà. 
 
Per tot això, els grups municipals CxI, IV i UIA proposam al Ple de l’Ajuntament d’Artà que aprovi els 
següents 
 
ACORDS 
 
1. L’Ajuntament d’Artà considera inadmissible les retallades de freqüències en el servei de bus+tren 
entre Artà i Manacor que pateix des de l’1 de gener. 
 
2. L’Ajuntament d’Artà vol fer constar la seva oposició a la supressió d’aquests serveis i lamenta la 
manera com s’ha decidit i comunicat a l’Ajuntament d’Artà i la seva població, sense possibilitat de 
tractar, prèviament, el tema i discutir possibles solucions. 
 
3. L’Ajuntament d’Artà instarà el Govern de les Illes Balears, la Conselleria de Mobilitat i el Consorci 
de Transports, perquè reconsiderin la seva postura en referència a les retallades del transport públic que 
pateix Artà i garanteixin les freqüències necessàries per donar servei a tots els habitants del nostre 
municipi, recuperant el servei que hi havia abans. 
 
4. L’Ajuntament d’Artà trametrà aquests acords al conseller de Mobilitat i al gerent del Consorci de 
Transports.>> 
 
La portaveu del PSOE, Sra. Servera, manifesta la seva conformitat. 
 
El regidor del PP, Sr. Servera, diu que s’haurien d’abstenir en la votació, ja que no es va tractar en la 
Comissió Informativa General; no obstant això, diu que hi votaran a favor, per ser un bé per al poble 
d’Artà. 
 
El batle explica que, tal com va informar la regidora de Mobilitat, Sra. Llull, des del Consorci de 
Transports no havien respost a les preguntes plantejades, ja que s’havien de fer per escrit, el dia de la 
Comissió Informativa.  
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. L’Ajuntament d’Artà considera inadmissible les retallades de freqüències en el servei de bus+tren 
entre Artà i Manacor que pateix des de l’1 de gener. 
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2. L’Ajuntament d’Artà vol fer constar la seva oposició a la supressió d’aquests serveis i lamenta la 
manera com s’ha decidit i comunicat a l’Ajuntament d’Artà i la seva població, sense possibilitat de 
tractar, prèviament, el tema i discutir possibles solucions. 
 
3. L’Ajuntament d’Artà instarà el Govern de les Illes Balears, la Conselleria de Mobilitat i el Consorci 
de Transports, perquè reconsiderin la seva postura en referència a les retallades del transport públic que 
pateix Artà i garanteixin les freqüències necessàries per donar servei a tots els habitants del nostre 
municipi, recuperant el servei que hi havia abans. 
 
4. L’Ajuntament d’Artà trametrà aquests acords al conseller de Mobilitat i al gerent del Consorci de 
Transports. 
 
 
11. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que el PP i el PSOE han presentat escrits de precs i preguntes, els quals es 
llegeixen a continuació. 
 
PRECS QUE FORMULA EL PP 
 
1. Demanam a l’Equip de Govern, una altra vegada, com vàrem fer al Ple de novembre de 2011, que es 
proporcionin als regidors del Partit Popular les actes del Ple d’aquest Ajuntament, dins del termini dels 
quinze dies posteriors a les sessions dutes a terme. 

 
Resposta: S’accepta, tot i que haurem de ser conscients que les actes estaran sense aprovar, de manera 
que no seran definitives. 
 
2. El Grup Popular demana a l’Equip de Govern que ens donin per escrit totes les convocatòries i la 
documentació d’aquestes. 
 
Resposta: S’accepta 
 
PREGUNTES QUE FORMULA EL PP 
 
1. Qui serà el propietari de l’edifici del Club de la Tercera edat de la Colònia de Sant Pere?  

 
Resposta: L’Ajuntament. 

 
2. Per què el Club de la Tercera Edat de la Colònia de Sant Pere ha de pagar despeses vàries, com 
l’arquitecte (Jeroni Arbós), taxes, projecte d’activitats, etc., així com el 5 % del total del permís de les 
obres?  

 
Resposta: Perquè, segons consta en el conveni, signat amb el Club de la Tercera Edat de la Colònia de 
Sant Pere el 12 de maig de 2006, aquestes són les condicions. 

 
3. Per què manquen senyals de pas de vianants a la Colònia de Sant Pere o, on són, perquè manquen 
senyals de ressalts? 
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Resposta: Només hi ha el senyal del pas elevat. El problema és que l’anterior Equip de Govern va fer 
retirar els senyals de pas de vianants (que estaven al mateix pal) perquè són massa baixos i els vianants 
hi pegaven amb el cap.  

 
4. L’Equip de Govern és conscient del mal estat dels parcs infantils del nostre municipi? 

 
Resposta:  Sí. I, en el parc de na Caragol, la setmana passada la Brigada havia de fer una intervenció de 
manteniment, que no es va poder fer i es va fer ahir. 

 
[El regidor del PP, Sr. Servera, retira la pregunta següent: 

 
“5. En cas afirmatiu, ens pot dir quines mesures ha pres o pensa prendre per millorar aquest tema?”] 
 
6. Pensa prendre, o ha pres, mesures respecte al tema de la descàrrega de gas propà a l’escoleta? Segons 
tenim entès, aquesta es produeix durant l’horari escolar, amb el conseqüent perill tant per a l’alumnat 
com per a les persones que hi fan feina. 
 
Resposta:  L’edifici de l’escoleta no disposa de cap instal·lació que funcioni amb gas propà. El sistema 
d’aire condicionat és elèctric i el de l’aigua calenta també ho és. En tot cas, l’única cosa que va amb 
propà és la cuina de Na Caragol i la descàrrega es fa des del pàrquing del Poliesportiu, i el camió no 
entra dins el centre. 
 
A continuació, es llegeixen els precs i preguntes del PSOE. 

 
PRECS QUE FORMULA EL PSOE 

�
[La portaveu del PSOE, Sra. Servera, retira el prec següent, per haver-se contestat al PP: 
  
“1. Demanam que tenguin una millor cura dels nostres parcs infantils. Hi ha elements que fa més de 3 
mesos que estan espenyats i, fins i tot, ja hi ha hagut petits incidents.”] 
 
2. Ateses les respostes que ens varen donar a les preguntes fetes al plenari del mes de novembre de 
2011, pel que fa als aparcaments de la policia local vora la Guàrdia Civil, demanam que els cotxes de la 
Policia, al menys durant el dia, estiguin ben estacionats i que s’estudiï la possibilitat de reconvertir 
alguns aparcaments perquè els cotxes civils puguin aparcar-hi.  

 
Resposta: Com ja es va comentar, l’àrea protegida amb pilons és per donar seguretat a l’edifici. Mesura 
que es va prendre arran dels atemptats de Palma Nova. Si autoritzam l’aparcament, no feim res. El fet 
d’estar estacionats durant el dia a la zona protegida crec que és fàcilment comprensible. Per la mateixa 
regla, veureu contínuament vehicles oficials davant el quarter de Guàrdia Civil i a ningú no li fa mal als 
ulls. El fet de posar pilons era per evitar l’estacionament continuat de vehicles civils (ningú no 
respectava la línia groga ja existent (“només és un moment”). Segons els policies, podem donar 
facilitats al ciutadà perquè aparqui amb tota comoditat o podem posar entrebancs al servei públic que 
desenvolupen els policies locals. En aquest lloc, i seguint les seves recomanacions, facilitarem la feina 
als policies.  

 
3. El passat dia 23 de desembre de 2011, amb registre d’entrada núm. 5824, vàrem demanar una sèrie de 
documentació que, a dia d’avui, no ens ha estat facilitada, excepte la còpia del pla de manteniment 
d’instal·lacions esportives. Demanam que ens la facin arribar al més aviat possible. 
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Resposta: Dia 7 de gener us enviàrem la relació d’establiments que paguen ocupació de via pública i 
avui se us ha remès la còpia de l’estat del pressupost d’ingressos i despeses, així com la relació dels 
NPO. Quant al tema dels expedients d’infraccions urbanístiques, encara no estam en disposició de 
poder-lo entregar. Respecte als cobraments totals dels regidors, són els següents, des de l’agost a 
desembre:  
a) Jaume Alzamora: 9.180,41�� de nòmines i 66,50 � d’assistències. 
b) Bartomeu Gili: 5.591,42 � de nòmines i 232,75 � d’assistències. 
c) Guillem Caldentey: 4.275,80 � de nòmines i 565,25 � d’assistències. 
d) Manuel Galán: 399 � d’assistències. 
e) Jaime Ginard: 532 � d’assistències. 
f) Maria Paula Ginard: 565,25 � d’assistències. 
g) Juan Lliteras: 598,50 � d’assistències. 
h) Magdalena Llull: 498,75 � d’assistències. 
i) Maria del Mar López: 1.097,25 � d’assistències. 
j) Magdalena Maria: 1.429,75 � d’assistències. 
k) Miquel Servera: 698,25 � d’assistències. 
l) Maria Francesca Servera: 698,25 � d’assistències. 
m) Maria Antònia Sureda: 1.230,25 � d’assistències. 

 
4. La base núm. 2 de l’annex 1 del pacte de govern entre UIA, CxI i IV, pel que fa a la transparència en 
la gestió, diu textualment “Publicació de les dades i dels documents municipals”. Demanam que facin 
pública, a la portada de la pàgina web de l’Ajuntament i de forma clara, el cost que té per al poble 
d’Artà aquest pacte de govern. Demanam que publiquin quins són els horaris de dedicació a 
l’Ajuntament d’Artà dels regidors que tenen dedicació parcial i quins són els seus sous. 
 
Resposta: S’accepta.  
 
PREGUNTES QUE FORMULA EL PSOE 
 
Interior 
 
1. Atès que ja fa més de dos mesos que l’Ajuntament d’Artà té constància de la imputació judicial que 
té l’actual regidor de Medi Ambient i de la qual no ens han informat a cap comissió informativa,  
 
1.1. Quina és la posició d’UIA davant aquest fet?  

 
Resposta: Esperar a veure quina és la intenció del jutge després de la declaració del regidor de Medi 
Ambient. 
 
1.2. S’ha pres alguna mesura per garantir que el regidor d’Iniciativa Verds faci un bon ús de la 
informació que té?   
 
Resposta: Confiam en ell. 
 
1.3. Quina és la posició de CxI? 

 
Resposta: No els crea cap problema. No han de treure de lloc les coses i la troben una situació de 
normalitat. 
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1.4. Quina és la posició d’Iniciativa Verds ? 
 

Resposta��El Sr. Caldentey llegeix el comunicat que el seu partit va fer dia 9 de desembre.] 
 
2. Al passat plenari de novembre, ens informaren que els actuals tinents de batle estan donats d’alta des 
de dia 3 d’octubre de 2011 i que el primer tinent de batle té la reducció de jornada a l’Ajuntament de 
Son Servera de dia 1 de novembre de 2011.  
 
2.1. El primer tinent de batle ha cobrat la paga íntegra del mes d’octubre de 2011? 
 
Resposta: No. Ha cobrat des del dia que està d’alta, que és a partir del 3. 
 
2.2. El senyor primer tinent de batle ens pot informar si va cobrar la paga sencera del mes d’octubre de 
2011 de l’Ajuntament de Son Servera? 

 
Resposta�Sí. També informa que ha enviat per zel una instància en què fa la devolució de la nòmina 
d’octubre cobrada. 

 
[La portaveu del PSOE, Sra. Servera, retira les dues preguntes següents: 
 
“2.3. Creu el senyor batle que és ètic que un dels seus membres de l’Equip de Govern cobri per una 
dedicació parcial que no ha fet? 
 
2.4. Dins el context de crisi actual i en el qual l’Equip de Govern es veu obligat a retallar partides 
pressupostàries i a filar més prim que mai, pensa reclamar al seu primer tinent de batle que retorni la 
paga del mes d’octubre?”] 
 
3. Qui és el responsable de la Ràdio Municipal? 
 
A continuació, la portaveu del PSOE, Sra. Servera, reformula la pregunta, ja que vol saber qui és el 
responsable polític. 
 
Resposta: El batle. 
 
3.1. Per què no es va radiar el darrer plenari? 

 
Resposta�Perquè va ser convocat d’urgència i no se’l va avisar. 
 
3.2. Quan venç el contracte que es té amb Jaume Massanet? 

 
Resposta�Va vèncer el passat 31 de desembre de 2010. 
 
3.3. Pensa l’Equip de Govern renovar aquest contracte? 

 
Resposta:�S’estudia la fórmula per renovar el contracte a la ràdio. 
 
4. A la passada legislatura, la Delegació del Govern ens va obligar a posar les banderes al balcó de 
l’Ajuntament, i ara hem vist que han estat retirades. 
 
4.1. Per quin motiu? 
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Resposta Es retiraren per les festes de Sant Salvador, quan s’havien de posar els paperins i per fer el 
pregó de les festes. 
 
4.2. Han assabentat d’aquesta retirada a la Delegació del Govern? 
 
Resposta: No. 
 
Urbanisme 
 
1. A la reunió que es va fer amb els constructors el passat 19 de desembre, ens poden dir, més o manco, 
quantes persones hi assistiren? 

 
Resposta: Una vintena. 

 
2. Quina publicitat se li va donar i on es va anunciar la seva convocatòria? 

 
Resposta: Es va publicar a la web municipal i s’enviaren correus electrònics, des de l’àrea de 
Desenvolupament Local, als contactes que es tenen d’aquest sector. 

 
3. Convidaren personalment a alguns constructors? 

 
Resposta: Es va comunicar als que se sabia que tenien interès personal. Només als que vaig anar trobant 
durant la setmana, tant al carrer com a l’Ajuntament. 
 
Cultura 
 
1. Tenim constància que, fa uns mesos, va venir la presidenta del Consell de Mallorca a visitar el 
monestir de Bellpuig.  
 
1.1. Quin va ser el motiu de la seva visita? 

 
Resposta: S’havia fet una visita prèvia al conseller de Cultura del Consell. No sé quin va ser el motiu de 
la seva visita, segurament sortir a passejar. Em va fer l’efecte que no havien mirat ni la feina feta ni el 
projecte que hi havia. El conseller Rotger va dir que s’estava avaluant i estudiant el projecte 
d’interpretació. 

 
1.2. Sap si el Consell invertirà la quantitat d’1.100.000 � en la rehabilitació del monestir de Bellpuig? 

 
Resposta: Pens que no, davant la manca d’informació. 

 
1.3. S’ha reclamat aquesta inversió? 

 
Resposta: Sí, in situ i en la reunió prèvia. 
 
Educació 
 
1. Segons hem pogut saber per altres escoles, hi ha hagut algun tipus de retallada de la subvenció per 
plaça assignada a la nostra escoleta municipal? 
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Resposta: La subvenció anual que sempre ha demanat l’Ajuntament d’Artà a la Conselleria d’Educació i 
Cultura és la de “Sosteniment d’escoles infantils públiques de primer cicle”. La subvenció que 
assignava la Conselleria era de 4.000 � per aula en funcionament i autoritzada. Per aquest motiu, només 
tenia dret a rebre l’ajuda l’escoleta de la Colònia. La darrera convocatòria d’ajuts va ser la de 2010. En 
el 2011 la Conselleria no va treure la convocatòria i encara no sabem si en el 2012 passarà el mateix. 
Després d’haver demanat informació als tècnics de l’Institut de Primera Infància, ens comenten que 
aquest tema encara està pendent. 
 
Mancomunitat 
 
1. Quines passes s’han fet per reactivar les reunions per aconseguir la mancomunitat de llevant o bé la 
possibilitat de mancomunar serveis amb els pobles de la comarca? 

 
Resposta: S’ha fet una petita passa impulsada pels regidors de Medi Ambient, per demanar pressupost a 
diferents empreses per fer la retirada dels punts verds. És un tema que es vol reactivar i que les reunions 
es faran dins els mesos de febrer o març. 
 
Medi Ambient 
 
1. El poble segueix ple de brutícia pels carrers quant a excrements de ca, totes les voravies estan plenes. 
Pensa el regidor posar fil a l’agulla i començar a aplicar l’ordenança municipal que tenim aprovada i 
sancionar els infractors? 

 
Resposta: Sancionar, se sanciona. Ens plantejam una possible modificació del reglament, campanyes de 
sensibilització...  
 
2. La setmana passada encara hi havia restes de foguerons a qualque carrer del nostre poble. 
 
2.1. S’ha comprovat que totes les restes de foguerons hagin estat retirades? 

 
Resposta: Es retiraran aquesta setmana. 

 
2.2. Qui s’encarregava d’aquesta feina? 

 
Resposta: La Brigada. 

 
2.3. Com és que s’han deixat tants de dies les restes als carrers, amb les molèsties que això suposa per a 
tots? 
 
Resposta: On s’han retirat més tard ha estat perquè els cotxes aparcats en dificultaven la retirada (mal 
lloc) o, si no feien nosa, perquè la brigada no tenia disponibilitat. 

 
2.4. Podria passar l’agranadora per aquestes zones, per llevar del tot les restes d’arenes i cendra? 

 
Resposta: No és una tasca de l’agranadora. 
  
 
Acords 
 
1. Acordar, per assentiment unànime, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i dotze els 
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assistents, aprovar les actes de les sessions de 25 d’octubre i 29 de novembre de 2011. 
 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local de 22 de desembre de 2011, referent l’Addenda al 
conveni de col·laboració signat entre el Consell de Mallorca i l’Ajuntament d’Artà en data 30 de juliol 
de 1984 en matèria de prevenció, extinció d’incendis i salvament. 
2.2. Trametre aquest acord al Departament de Cooperació Local del Consell de Mallorca. 
 
3. Acordar, per unanimitat: 
3.1. Instar el Govern de les Illes Balears a garantir el dret de les dones a avortar, en acompliment de la 
Llei orgànica 2/2010, pel sistema públic de salut i en les condicions preceptives d’acord amb la norma 
esmentada. 
3.2. Instar el Govern de les Illes Balears a mantenir el concert amb les clíniques privades autoritzades 
que donen garanties sanitàries i jurídiques. 
 
4. Acordar, per unanimitat: 
4.1. Demanar al Govern balear i al seu conseller de Presidència, Sr. Antonio Gómez, com a director 
general d’IB3, que la cadena autonòmica de les Illes Balears torni a emetre les sèries i pel·lícules 
estrangeres en català, a més d’altres opcions. 
4.2. Trametre l’acord al conseller de Presidència i al director general d’IB3. 
 
5. Acordar, per unanimitat, instar el batle de l’Ajuntament d’Artà a remetre una carta a la consellera 
executiva de Medi Ambient del Consell de Mallorca, en relació amb la taxa pel tractament de residus 
urbans de Mallorca prevista per a l’any 2013. 
 
6. Acordar, per unanimitat, instar el batle de l’Ajuntament d’Artà a remetre una carta a la consellera 
executiva de Medi Ambient del Consell de Mallorca, en relació amb la finalització de la pròrroga del 
conveni d’encomanda de gestió de recollida selectiva de les fraccions paper-cartró, vidre i envasos 
lleugers. 
 
7. Aprovar, per unanimitat, sol·licitar a la Conselleria de Salut, Família i Benestar Social: 
7.1. Reconsiderar la decisió i no eliminar cap guàrdia ni de presència física ni localitzada a l’hospital de 
Manacor. 
7.2. Mantenir els serveis que tan bon resultats han obtingut al llarg de tots aquests anys. 
7.3. Trametre aquesta moció a la Consellera de Salut, Família i Benestar Social. 
7.4. Instar l’Ajuntament d’Artà a difondre, a la seva pàgina web i altres mitjans que consideri oportuns, 
la carta redactada pels Serveis d’Urgències de l’Hospital de Manacor. 
 
8. Acordar, per 7 vots a favor (UIA, I-Verds i CxI) i 5 abstencions (PSOE i PP):  
8.1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit núm. 1/2012 del pressupost prorrogat en 
vigor, que adopta la modalitat de crèdit extraordinari, d’acord amb el detall següent: 
Pressupost de despeses 
Capítol Descripció Consignació inicial Consignació definitiva 
0111 91301 0,00 � 24.000, 00 � 
1511 64003 0,00 � 23.000, 00 �    
2111 63201 0,00 �                             700, 00 � 
2111 62312 0, 00 � 500, 00 � 
3212 62234 0, 00 � 12.400, 00 � 
3212 62236 0, 00 � 4.200, 00 � 
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3353 62205 0, 00 � 1.400, 00 � 
3421 63312 0, 00 � 4.100, 00 � 
4591 61905 0, 00 � 14.500, 00 � 
4591 63500 0, 00 � 700, 00 � 
  TOTAL 85.500, 00 � 
Finançament 
Aquesta modificació es finança amb càrrec a la baixa del crèdit de la partida aportació Consorci 
d’Aigües d’Artà/IBAEN 
 
Programa Econòmic Denominació Baixes en � 
1611 47901 Aportació al Consorci d’Aigües d’Artà 85.500, 00 � 
TOTAL   85,500, 00 � 
8.2. Publicar l’expedient de modificació de crèdit 1/2012 durant un termini de quinze dies hàbils, 
comptadors a partir de l’endemà de la data d’inserció d’aquest anunci en el BOIB, durant el qual les 
persones interessades el podran examinar i, si escau, podran presentar reclamacions davant la 
corporació. Transcorregut el termini anterior, i en el cas que no es presenti cap reclamació, s’ha de 
considerar definitivament aprovada la modificació de crèdit. En cas contrari, la corporació disposa d’un 
termini d’un mes per resoldre-les, comptador a partir de l’endemà de la finalització de l’exposició al 
públic. 
 
9. Acordar, per 7 vots a favor (UIA, I-Verds i CxI) i 5 abstencions (PSOE i PP): 
9.1. Aprovar el reconeixement dels crèdits que formen part de l’expedient i que s’apugen a la quantitat 
total d’1.324.129,82 �, corresponents a exercicis anteriors i que es relacionen en l’annex I adjunt a 
l’expedient. 
9.2. Aplicar, amb càrrec al pressupost prorrogat de 2012, els crèdits corresponents que s’apugen al total 
d’1.324.129,82 �, amb càrrec a les diverses partides de les quals es varen realitzar les retencions 
corresponents. 
 
M1. Acordar:  
1. Ratificar, per unanimitat, la urgència d’aquest punt i incloure’l en l’ordre del dia del Ple. 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. L’Ajuntament d’Artà considera inadmissible les retallades de freqüències en el servei de bus+tren 
entre Artà i Manacor que pateix des de l’1 de gener. 
2.2. L’Ajuntament d’Artà vol fer constar la seva oposició a la supressió d’aquests serveis i lamenta la 
manera com s’ha decidit i comunicat a l’Ajuntament d’Artà i la seva població, sense possibilitat de 
tractar, prèviament, el tema i discutir possibles solucions. 
2.3. L’Ajuntament d’Artà instarà el Govern de les Illes Balears, la Conselleria de Mobilitat i el Consorci 
de Transports, perquè reconsiderin la seva postura en referència a les retallades del transport públic que 
pateix Artà i garanteixin les freqüències necessàries per donar servei a tots els habitants del nostre 
municipi, recuperant el servei que hi havia abans. 
2.4. L’Ajuntament d’Artà trametrà aquests acords al conseller de Mobilitat i al gerent del Consorci de 
Transports. 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 

El batle 
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